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Sylvia-koti

• Pitkähkö historia:

• Ensimmäinen suomalainen RI:n presidenttinä: Rolf Klärich 
(1980-1981)

• YK:n vammaisten oikeuksien julistus ja Kansainvälinen 
vammaisten vuosi 1981

• Samaan aikaan Joutjärvi-klubissa vaikutti Tauno Lahtinen, 
joka toimi ESS:n päätoimittajana 1962-83. Hänen 
tyttärensä asuu Tapolassa.

• Tapolan juhlasalin rakentaminen vanhaan navettaan 
seudun Rotaryklubien yhteisenä työ- ja avustuskohteena 
1979-1981, tuhansia työtunteja

• Avajaisjuhlallisuuksissa myös RI:n presidentti

• Sylvia-koti (ja koko yhteisö) jäi Rotarien avustuskohteeksi



Sylvia-koti

• Palveluprojektin nykytila:

• Sylvia-kodilla ja –koululla käynnissä laaja rakennuskannan 
päivitys nykynormien mukaisiksi

• Kysyntä palveluille ylittää reippaasti tarjonnan

• Lahti-Wellamo osallistui koulun remontointiin 
kustantamalla piiriapurahan tuella koulun pihalle 
linnupesä-mallisen keinun, jonka ansiosta kaikki koulun 
oppilaat nyt voivat keinua.

• Palveluprojektin osana klubi on käynyt 1-2-kertaa vuodessa 
tekemässä talkootyötä (pihamuurin kunnostusta, 
istutuskuoppien kaivuuta, keinun kokoamista) Sylvia-kodilla

• Keväällä oli alustavasti puhetta mahdollisuudesta yhdistää
kaksi palveluprojektia Esko-työn kautta (lisää seuraavassa)



Lahden 
Klubitalo

• Lahden Klubitalo toimii osana seitsemän klubitalon ryhmää 
Eskot ry:tä. Klubitalot ovat kansainvälinen verkosto 
mielenterveyskuntoutujien päiväpalveluiden tarjoamiseen.

• Klubitalon ideana on totuttaa kuntoutujia takaisin 
yhteiskunnan toimintaan heille mahdollisella, vapaaehtoisella 
tahdilla

• Päivätoimintaan kuuluu klubitalon toiminnan pyörittäminen 
kaikkine toimisto- ja keittiötoimineen

• Klubimme on rahoittanut Klubitalolle hyvinvointikoulutuksen

• Lisäksi klubi kutsuu sopiviksi katsomiinsa viikkokokouksiin kaksi 
vierasta kerrallaan Klubitalon jäsenistöstä. Kutsu toimitetaan 
”könttinä” ja Klubitalo hoitaa vierailijoiden tiedottamisen ja 
valinnan.

• Rotarit hakevat vieraat Klubitalolta kokoukseen ja vievät heidät 
takaisin kokouksen päätyttyä

• Klubitalo tarjoaa jäsentensä osaamista vuokratyöfirma ”Esko-
työn” kautta.

• Mahdollinen laajennus palveluprojekteihin olisi tarjota Sylvia-
kodille Eskotyötä klubin piikkin



Lahden 
Klubitalo

Klubitalolta vieraat:
28.9. Sydänliitto
5.10 Hautausmaakierros Hollolan hautausmaa 
(lounas?)
19.10. Marttaliitto
26.10. Ukraina-päivitys
9.11. Vierailu kaupungintalolle (Juha Rostedt) 
(lounas?)
16.11. Jorma ja Martha Sihvola -säätiö
23.11. Vierailu Lahden Klubitalolle!!
30.11. Jorma ja Martha Sihvola -säätiön 
stipendiaatti
7.12. Itsenäisyyspäivän ohjelmaa



Tvärminne-
kurssi

• Klubin alkuperäinen idea projektissa on ollut 
tukea toisen asteen koulutuksen järjestämistä. 
• Lyseo (tai sen biologian opettaja Petri Ojala) on 
järjestänyt kaikille Lahden lukiolaisille tarjottavan 
meribiologian kurssin, ”Itämeri-kurssin” jo useana 
vuonna

• Kurssin rahoitus on haalittu kasaan useista eri 
lähteistä, klubin panos ollut 500€/vuosi 
(kokonaiskustannuksen ollessa > 5000€)
• Rahoituksen järjestämisen työläyden vuoksi koulu 
on päätynyt järjestämään kurssin vain joka toinen 
vuosi -> ehdotus: klubin panos 1000€/kurssi

• Kurssin osallistujat ovat käyneet kertomassa 
oppimastaan viikkokokouksissamme
• Olemme tehneet retken Tvärminneen



Kivimaan 
Tuunari

• Kertaluontoinen hanke RK Lahti-Wellamolle
• Kivimaan koululla on toiminut vuodesta 2009 

Tuunari-kerho.
• Kerho on ympäristökasvatukseen ja 

kouluympäristöön sosiaalistamiseen keskittynyt 
matalan kynnyksen palvelu

• Koulun oppilaat sekä koulun oppilashuollon 
henkilöstö pitävät erittäin tarpeellisena osana 
koulun toimintaa

• Rahoitus ollut kerta toisensa jälkeen katkolla
• Edellisellä kierroksella koulu tunki kerhon 

tuntikehyksen sisään, mutta nyt koulutoimen 
rahoista kiristetään – paljon

• Edes kaupunki tai koulutoimi eivät haluaisi 
lopettaa toimintaa -> arvo tunnustettu



Kivimaan 
Tuunari

• Klubi on hakenut ja saanut piiriapurahan Tuunarin 
tukemista varten, mutta rahassa on ongelma: sillä ei 
voi maksaa palkkoja, ja juuri muita kuluja ei ole

• Kivimaan Tuki ry (vanhempainyhdistys) on esittänyt 
kaupungille seuraavaa ratkaisumallia:
• Lyhennetään Tuunarin tarjontaa
• Kaupunki puristaa rahoistaan 4h/vko (yritys on päällä)
• Tuki ry maksaa omasta pussista 2h/vko (rahaa on), mutta 

seuraavilla ehdoilla:
• Yhdistys ei rahoita oppilaiden virkistystoimintaa tänän 

lukuvuonna (yleensä rahoittaa)

• Yhdistys maksaa osansa vain, jos kaupunki sitoutuu hoitamaan 
Tuunarin rahoituksen pysyvästi järjestykseen

• ”Pysyvä järjestys” tarkoittaa käytännössä mallin monistamista 
kaikille kaupungin kouluille -> koulutushankkeen 
käynnistäminen vetäjien saamiseksi

• Klubin tilanne kuviossa:
• Odotamme asian etenemistä / kaatumista, istumme rahan 

päällä kunnes tilanne selviää



Uusi, kaikille 
klubin jäsenille 

yhteinen 
palveluprojekti

• Uudelle palveluprojektille tärkeäitä tavoitteita:
• Kaikille kiinnostava ja hyväksyttävä aihe
• Tekemistä mieluummin kuin rahoittamista
• Mahdollisuus pitkäjänteiseen toimintaan

• Yhtenä ehdotuksena Lahden seudun yläasteiden 
ja Vesijärvisäätiön välisen yhteistyön tukeminen:
• Osallistumme jo lukiotasolla vesinäkökulman esillä pitämiseen 

Tvärminnekurssin kautta
• Olemme myös hankkineet vesireppuja ala-asteille, joten 

olemme siellä läsnä vesiteemalla
• Mikä voisi olla varsinainen toimintatapa yläasteen ja 

Vesijärvisäätiön suuntaan?
• Olisiko jokin muu tapa kannustaa seudun yläasteikäisiä 

pitämään huolta Vesijärvestämme?

• Mitä muuta voisimme tehdä yhdessä?



KIITOS!

Ja vielä yksi asia…



Suomi 2030 -keskustelut

• Kari Airaksen Rotaryn ulkopuolella aloittama käytäntö

• Keskusteluja, joiden aiheita Rotaryn säännöt eivät ohjaa (eli myös politiikkaa)

• Etukäteen sovittu aihe; homman suolana ”lupa pysyä aiheessa”

• Keskustelu rönsyää vapaasti, mutta varsinaiseen aiheeseen on aina hyväksyttävää palata

• Yleisenä linjana suuntautuminen tulevaisuuteen ja näkökulmana Suomi

• 6 – 8 tapaamista vuodessa

• Tapaamispaikkana Kirkkokatu 6 B 39 (Äitini entinen asunto)

• Ehdotan tapaamisajoiksi kuun toista maanantaita: 9.10., 13.11., 11.12., 8.1., 12.2., 11.3., 8.4. 
(7kpl) klo 18:00 – n. klo 20 (minulla on usein aikaa siinä)

• Käytössä sähköinen alusta (Discord) materiaalien jakamiseen, esikeskusteluun ja aiheiden 
valintaan
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